

## **Raymond HO 何志強**

FCIArb, LLM(Lond), MSocSc(HKU), LLB(HKU)

Independent Arbitrator

Address: Suite 21, Level 4, 401-3, Cyberport 1, 100 Cyberport Road, Hong Kong.

Email: arbitrator@raymondho.com

Telephone: +852 94958978

Fax: +852 30111132

### **Solicitor/Bar Admissions**

1983 Solicitor (Hong Kong)

1986 Solicitor (England & Wales)

1988 Barrister & Solicitor (ACT Australia)

1991 Barrister & Solicitor (BC Canada)

(Now, a non-practising member in all these jurisdictions)

### **Arbitrator's Qualifications**

1999 Fellow of The Chartered Institute of Arbitrators

2013 Panel Member of HKIAC Panel of Arbitrators

2014 Panelist of the Asian Domain Name Dispute Resolution Centre

2017 Panel Member the Panel of Arbitrators of The Law Society of Hong Kong

### **Education & Academic Background**

1980 LLB (Hons), University of Hong Kong

1983 Master of Social Sciences, University of Hong Kong

2000 LLM (International Business Law) with Merit, University of London

2017 Awarded by WIPO Academy Advanced Course Certificates on  
(1)Software Licensing Including Open Source; (2) Intellectual  
Property Management; (3) Basics of Patent Drafting; (4) Collective  
Management of Copyright & Related Rights for Legal Practitioners;  
and (5) Trademarks, Industrial Designs & Geographic Indications.

### **Dispute Resolution & Professional Experience**

2011-present **Raymond HO, Independent Arbitrator**

Full-time Arbitrator– appointed to act as tribunal chair, sole, co-arbitrator and emergency arbitrator in various ad hoc and administered arbitrations on various kinds of insurance contract disputes; franchising, intellectual property, patents, software

development contract; loan agreement, shareholders' agreement and other contractual disputes; international sale of goods and internet domain name disputes.

**2016-2017 Of Counsel, Fred Kan & Co.**

Part-time consultant of the firm.

**2006-2011 Deputy Secretary General (2006-2007) & Secretary General (2008-2011) of The Law Society of Hong Kong.**

As the chief executive officer responsible for the management and administrative affairs of the Law Society; and overseeing its statutory and non-statutory powers and duties as the regulator and the professional body of the solicitors' branch of the legal profession and the foreign lawyers and foreign law firms in Hong Kong.

**1983-2006: Solicitor** in private practice as a litigator and a commercial lawyer for 23 years, including various appointments, including (a) Crown Counsel of the former Hong Kong Attorney General's Chambers; (b) Partner of Fred Kan & Co. in Hong Kong; (c) Associate of Alexander Holburn Beaudin + Lang LLP in Vancouver, Canada; and (d) Registered Hong Kong Legal Consultant of Shandong Qindao Law Firm in Qingdao, China. With diverse experience in both contentious and non-contentious matters related to international business transactions, insurance, banking and financial matters; corporate, commercial and real estate transactions; mergers & acquisitions, IP infringements, technology acquisitions and transfers, etc.

**2002-2003** Appointed by the Chief Justice as **Temporary Deputy Registrar** (i.e. as Master) of the High Court of Hong Kong SAR and heard civil disputes in court chambers for a period in 2002-2003.

**Citizenship** Canadian

**Languages** Conducts arbitral hearings in English, Cantonese and Putonghua; and issues Arbitration Awards in English and Chinese languages.

# Raymond HO 何志強

FCIArb, LLM(Lond), MSocSc(HKU), LLB(HKU)

## 独立仲裁员

办事处: 香港数码港道 100 号数码港第一座四楼 401-3 号 21 室

电邮: arbitrator@raymondho.com

电话: +852 94958978

传真: +852 30111132

## 律師专业资格

1983 香港律师资格

1986 英国律师资格

1988 澳洲 ACT 大律师资格及

1991 加拿大 BC 省大律师资格

(目前是以上所有地域的非执业律师成员)

## 仲裁员资格

1999 英国特许仲裁师会资深会员

2013 香港国际仲裁中心仲裁员名册中的成员

2014 亚洲域名争议解决中心专家组成员

**2017** 香港律师会仲裁员名册中的成员

## 教育背景及学术经历

1980 香港大学法律荣誉学士

1983 香港大学社会科学硕士

2000 英国伦敦大学法律硕士(国际商业法律)

2017 获世界知识产权组(WIPO)学院颁发:

(1)Software Licensing Including Open Source; (2) Intellectual Property Management; (3) Basics of Patent Drafting; (4) Collective Management of Copyright & Related Rights for Legal Practitioners; 及 (5) Trademarks, Industrial Designs & Geographic Indications  
高级课程证书

## 解决争议及其它专业经验

**2011 至今**      **Raymond HO 何志强, 独立仲裁员**  
专职仲裁员。获委担任仲裁庭主席、联合仲裁员、紧急仲裁员及独任仲裁员, 处理保险、国际商业交易、股东、软件开发合同等纠纷、融资、公司股权、知识产权、专利、专营权、域名等争议仲裁。

**2016 – 2017**      **香港简家骢律师行资深顾问**  
担任该律师行的兼职顾问。

**2006 – 2011**      **香港律师会 副秘书长 (2006-2007) 、秘书长 (2008-2011)**  
以首席执行官身份掌管香港律师会专业团体的行政管理、律师行业规管, 包括香港事务律师、在港执业的外地律师、外地律师所的规管等方面的相关法定及一般性事务。

**1983 – 2006**      **执业律师 –**  
从事诉讼及商业法律事务的执业律师工作达 23 年。  
曾担任的律师职位包括有:  
(a)香港律政师署政府律师;  
(b)香港简家骢律师行合伙人;  
(c)加拿大 Alexander Holburn Beaudin + Lang LLP, 及  
(d)山东琴岛律师事务所的注册香港法律顾问等职位。  
  
在与国际商业交易、保险、银行、商业、房地产交易、知识产权侵权、技术收购及转让、信息技术、公司并购和金融事务方面有争议与及无争议事宜具有广泛的执业律师经验。

**2002- 2003**      **获香港终审法院首席法官委任为高等法院暂委聆讯官**  
在内庭聆讯民事纠纷案件一段期间。

**国籍 - 加拿大**

**语言 - 能以英语、广东话和普通话进行仲裁, 并能以中英文撰写仲裁裁决。**

2019/12/16